
 

 سرویس سیاســی -در جلسه علنی مجلس 
شورای اسلامی و در جریان بررسی طرح بانکداری 
اســلامی، اظهارات دو نماینــده مجلس با یکدیگر 
حاشیه ساز شــد. روح الله ایزدخواه در جلسه علنی 
مجلس شــورای اســلامی و در جریان بررسی ماده 
۱۸ طرح بانکداری جمهوری اسلامی ایران در قالب 
پیشنهادی درباره ســازوکار تشکیل شورای فقهی، 
اظهار داشــت: عضویت رئیس کل بانک مرکزی و 
معاونان تنظیم گــری، نظارت و حقوقی رئیس کل 
در این شــورا اشــکالاتی دارد. وی بیان کرد: رئیس 
کل بانک مرکزی نباید حق رأی در این شــورا داشته 
باشد. حضور رئیس کل بانک مرکزی باید بدون حق 
رأی باشــد چرا که فقها باید در این شورا اظهار نظر 
کنند.   همان طور که در زمان انتخابات می گوئیم که 
۹۶ درصد مردم سرمایه بانک ها را تأمین می کنند اما 
۴ درصد منتفع می شــوند، در جریان بررسی چنین 
طرحی هم باید به این مســئله توجه داشــته باشیم. 
ده ها متخصص اســلامی امروز در قم هستند که در 
سطح دکتری در پژوهشکده ها فعال هستند و ما چه 
زمانی قرار است به آن ها فضا دهیم؟  ایزدخواه متذکر 
شد: مرحوم هاشــمی نیز همین طور کشور را اداره 
می کرد؛ به علما می گفت شما درس اخلاق دهید ما 
به جای همه شــما اقتصاد را اداره می کنیم و لذا این 
وضعیت امروز کشــور شده است!عضو کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس شــورای اسلامی تاکید کرد: 
بانک ها تمام اقتصاد، تولید، کشــاورزی و تجارت 
ما را اســتثمار کردند و در زمان رکود و رشــد منفی 
هم به دنبال ایجاد شــعبه های جدید خود هستند. ما 
نباید در خســتگی به این موضوع رأی موافق دهیم. 

همان طور که در خســتگی به حذف ارز ترجیحی 
رأی دادیــم. با تدابیری که برای این شــورا در طرح 
بانکداری جمهوری اســلامی ایران اندیشیده شده 
است، نه تنها رئیس بانک مرکزی پاسخگو نخواهد 
بود بلکه ما اختیارات وی را هم افزایش می دهیم. وی 
اظهار داشــت: ما باید توجه داشته باشیم که مجلس 
حق سوال یا استیضاح از رئیس بانک مرکزی را ندارد 
و عضویــت رئیس کل بانک مرکزی و معاونانش از 
شــورای فقهی باید حذف شود. در ادامه جلسه سید 
غنی نظری در پاسخ به اظهارات ایزدخواه، گفت: این 
تریبون دســت ما امانت است و درست نیست که از 
پشــت این تریبون به کسانی که دستشان از این دنیا 
کوتاه است، توهین کنیم چرا که این افراد نمی توانند 
از خودشــان دفاع کنند. نمی توان خدمات آنها را زیر 
ســوال برد. این اقدام منجر به وهن مجلس می شود. 
همین آقایان بودند که ســر خودرو دنا چه حاشیه ای 
برای مجلس ایجاد کردند. از ریاســت جلسه انتظار 
می رود در کنترل جلسه دقت لازم را داشته باشد چرا 
که برخی از افراد نمی توانند حرف منطقی بزنند و از 
روی احساس نظر می دهند.علی نیکزاد که ریاست 
جلسه علنی را بر عهده داشت در خلال این بحث ها، 
گفت: یک عزیزی گفت مجلس خسته است، اما بنده 
اعلام می کنم که نمایندگان سر حال و سرزنده به امور 
رســیدگی می کنند و دشمن خســته است.روح الله 
ایزدخواه نیز مجدداً در اظهاراتی دیگر خطاب به سید 
غنی نظری، گفت: دوســتان به من توصیه کردند که 
در غالب تذکر اصل ۷۵ پاسخ غنی نظری را بدهم اما 
بنده این کار را نمی کنم چرا که وضع موجود گویای 
همه چیز اســت.  وی خطاب به نظــری، ادامه داد: 

شما با این گفتمان روی کار آمدید که وضع موجود 
را تغییــر دهید. ما که چیزی از شــما ندیدیم. اگر با 
اشرافیت مخالف هستید، بفرمائید. اگر در پی اصلاح 
نظام بانکی هستید، بفرمائید. چماق بر سر ما نکوبید. 
نماینده مستقل است و اینجا جای اظهار نظر است. ما 
بدون تعارف با مردم حرف می زنیم و مردم خودشان 
قضاوت می کنند. در ادامه جلسه سید غنی نظری در 
اخطاری، گفت: نمایندگان خسته نیستند چرا که وقت 
خود را صرف ملت و جمهوری اســلامی می کنند. 
برخی از دوستان می گویند در خواب آلودگی مجلس 
به حذف ارز ترجیحی رأی داد که این به خودشــان 
باز می گردد نه مجلس. رفتار نمایندگان نباید مجلس 
را زیر سوال ببرد.  اقدام مجلس در تحقیق و تفحص 
از فولاد مبارکه قدم گذاشتن در مسیر مبارزه با فساد 
بود. بنده هم مخالف وضع موجود هستم. با وضعیت 
موجود بانک ها هم مخالف هستم. عامل اصلی گرانی 
و تورم، بانک ها هستند. اینکه بانک ها باید پاسخگو 
باشند، بر هیچکس پوشیده نیست. بنده نه موافق وضع 
موجود هستم و نه مدافع حرکات فعلی بانک ها. این 
قانون به عنوان یک قانون مترقی می تواند مصائب و 
مشکلات بانک ها را مرتفع کند. ما هم مخالف وضع 
موجود هستیم و بنده دیگر به بحث دوست عزیزمان 
ورود نمی کنم. علی نیکزاد هم به عنوان رئیس جلسه، 
گفت: مجلس بعضاً در سه شیفت هم کار کرده است. 
و از صبح هم در حال بررســی طرح بانکداری است 
و اگر لازم باشــد ســه شیفت هم می ماند تا قانون به 
سرانجام برسد. هیچکس خسته نیست. از دوستان هم 
تقاضــا دارم در صحبت های خود انصاف را رعایت 

کنند.

نماینده مجلس: 

مجلس خسته نیست؛ چماق بر سر ما نکوبید!

7 سیاسی

کوهکن فعال سیاسی اصولگرا:

رئیسی وقت بیشتری به شنیدن صدای کارشناسان 
اختصاص دهد

سرویس سیاسی- محسن کوهکن فعال سیاسی 
اصولگرا در پاسخ به این سوال که با توجه به هفته دولت 
ارزیابی شما از عملکرد دولت در طول یک سال گذشته 
چیســت، گفت: وقتی در قانون یک دوره چهار ساله را 
برای مقام ریاســت جمهوری پیش بینی  کردند، بعضی 
از دوســتان نظر داشتند که به جای دو دوره چهار ساله 
می شــود آن را به یک دوره هفت ساله افزایش داد چرا 
که هر فردی رئیس جمهور باشــد باید هفت سال زمان 
در اختیار داشته باشد تا برنامه ریزی ها و اقدامات خود را 
جلو ببرد و بعد از آن می توان ارزیابی دقیقی از عملکرد 
او داشت. وی افزود: بنابراین ارزیابی عملکرد مثبت یا 
منفی دولت در یک سال گذشته قطعا زمان کمی است. 
اگر ما این نگاه را داشته باشیم و با این نگاه به نقاط قوت 
و ضعف دولت نگاه کنیم شــاید تحلیل واقع  بینانه تری 
داشــته باشــیم. حالا باید عملکرد دولت در طول یک 
ســال گذشته را در حوزه های سیاست، اقتصاد، مسائل 

اجتماعی و امنیتی دسته بندی کرد.
کوهکن گفت: در سیاست خارجی، دولت آقای 
رئیســی در مدت زمان یک ســاله با زمان قبل از خود 
تفاوت هایی داشــته که برخی به نتیجه رســیده و باید 
منتظر آینده ماند. به طور مثال،  وزارت خارجه در تلاش 
برای ارتباط با همسایگان خود که باید در اولویت کاری 
وزارت خارجه باشد عملکرد خوبی نداشت اما در طول 
یک سال گذشته تلاش بیشتری شد و به همین جهت 
با کشــورهای حاشیه خلیج فارس و با کشورهایی که 
اشتراک مرزی نداریم و سفارت خانه های خود را تعطیل 
و نیمه تعطیل کرده بودند، حالا این تعاملات بیشتر و از 
سرگیری روابط با این کشورها در مسیر خود قرار گرفته 
که این یک نقطه مثبت اســت.این فعال سیاسی گفت: 
برجام موضوعی است که مردم به آن توجه دارند و در 
گذشته بیش از حد روی آن تبلیغ شد و ظرفیت هایی از 
آن را بــه مردم معرفی کردند و با توجه به درپیش بودن 
توافق مجدد برجــام با گزارش هایی که از طرف وزیر 
یا ســخنگوی وزارت خارجه مطرح می شود، برخی 
انتظارات را بالا رفته اســت. به همین دلیل دولت های 
گذشــته تا حدودی مقصر بودند که نتوانستند تفسیر و 
تبیین درســتی درباره اینکه برجام چه تاثیری در حوزه 
اقتصاد و چه نتایج کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدتی 
دارد، ارائه کنند. امروز راهی که دولت سیزدهم در ارتباط 
با برجام انتخاب کرد مشــاهده کنید، تنها یک حربه در 
برابر خواســته های غرب و آمریکا جواب می دهد.  آن 
حربه، استقامت در مقابل زیاده خواهی آنها است اینکه 
در کنار حرف زور، با حرف زور پاســخ بدهیم. در یک 
ســال گذشــته در صحنه میدان و دیپلماسی این اتفاق 
افتاده و اینکه آن ها کوتاه آمدند، نشــانگر تاثیرگذاری 
آن اســت که نتایج سیاست خارجی دولت سیزدهم را 
مثبت می دانم. کوهکن تصریح کرد: در حوزه اقتصادی، 
من خاطرم اســت، در ابتدای مجلس هفتم، چند ماهی 
بــه پایان دولت دوم آقــای خاتمی مانده بود که رئیس 
جمهور دوران اصلاحات به مجلس آمد و گفت دولت 
آمادگی ساماندهی نرخ ارز را دارد تا بتواند تصمیماتی را 
اتخاذ کند در آن زمان من طی یادداشتی گفتم این تصمیم 
جســورانه مربوط به زمان ماه عســل دولت هاست و 
مربوط به زمان خداحافظی آنان نیست. زمانی که دولت 
آقای روحانی سیاست دو نرخی ارز را در پیش گرفت 
چیزی غیر از فساد و رانت نداشت و چیزی هم به سفره 
مردم اضافه نکرد. به همین دلیل سیاستی که آقای رئیسی 
در اقتصاد در پیش گرفت، شجاعتی می خواست که نه 
تنها دولت قبل بلکه سه دولت گذشته هم به این حوزه 
ورود پیدا نکرده و جرائت انجام این کار را نداشتند.ای 
کاش تصمیمی که دولت سیزدهم در پیش گرفته بود، 

در دولت آقای خاتمی انجام می گرفت تا با پیوسته انجام 
شدن آن، امروز به ثبات اقتصادی، تولید و صادرات قابل 
قبول می رسیدیم.کوهکن گفت: در مسائل اجتماعی، 
یکی از موضوعاتی که در گذشــته آســیب دیدیم این 
اســت که به اعتماد مردم خدشه وارد شده و از شنیدن 
حرف های آن ها فاصله گرفته شــده است. حالا ممکن 
است فردی حرفی بزند که بر اساس قانون نشود کاری 
بــرای آن انجام داد اما برای مردم با روحیه ای که امروز 
دارند مهم است که مسئولان حرف های آنان را بشنوند. 
این فعال سیاســی گفت: یکی از ایرادات موجود، عدم 
وجود احزاب قوی و قدرتمند در کشور است. هر دولت 
برای آنکه برنامه داشــته باشد و زیر بار تعهدات خود 
برود، نیاز دارد که این تصمیمات را از حزب خود گرفته 
و با مردم به اشــتراک بگذارد تا مردم مانند بســیاری از 
کشــورها برنامه آن حزب را انتخاب کنند. اما به علت 
آنکــه این موضوع را نداریم، ایــن ایراد به دولت وارد 
است. کوهکن تصریح کرد: در بسیاری از جاها، وقتی 
فردی رئیس جمهور می شود، دارای عقبه تشکیلاتی و 
حزبی است یعنی شخص رئیس جمهور به طور فردی 
داوطلب نیست بلکه آن حزب و تشکیلات گزینه واجد 
شــرایط خود را انتخاب و بعد برای او را ارائه می کند 
و تــلاش می کند با دفاع از اعتبــار حزبی، برای گزینه 
خود رای به دســت بیــاورد و زمانی که گزینه معرفی 
شده به ریاست جمهوری رســید، برای انتخاب وزرا 
و ارائه برنامه در کنار او خواهد بود. ما اما چنین چیزی 
در کشورمان نداریم، فردی که رئیس جمهور شد، باید 
بــه تنهایی وزرای خود را انتخاب و برنامه کاری دولت 
خود را ارائه کند. ظرف مدت پنج تا شش ماه زمان می برد 
تا وزرا، روســای سازمان ها و مدیران با رئیس جمهور 
هماهنگ شده و برنامه های دولت را علمیاتی کنند. این 
نقص و ایراد ســاختاری در همه دولت های گذشته و 
دولت فعلی هم وجود دارد و هر رئیس جمهوری با آن 

به یک شکلی برخورد کرده است. 
بــه طور مثــال آقای روحانی با یــک اغماضی، 
کمترین تغییر را در ترکیب کابینه خود داشت یا فردی 

مانند احمدی نژاد وقتی احساس کرد فردی را به اشتباه 
انتخاب کرده به صورت ضربتی آن نیرو را حذف کرده 
است. به همین دلیل امیدواریم ساختار حزبی به عنوان 
پشــتوانه دولت ها اتفاق بیافتد که اگر این مورد انجام 
شــود، نظام مدیریت اجرایی کشور دچار کندروی و 
تندروی نخواهد شــد. امروز به نظر می رسد که آقای 
رئیســی بخواهد بعد از یک سال تغییراتی انجام دهد و 
لازم است بازنگری کارشناسانه ای به دور از گرایشات 
سیاسی و بر اســاس توانمندی ها انجام دهد که بتواند 
به نتایج مثبتی دســت پیدا کند. کوهکن تصریح کرد: 
آقای رئیســی در همــان اولین روزهــای اول دوران 
ریاســت جمهوری گفتند اساس کار اجرایی را بر پایه 
اطلاعات آمایش سرزمینی بگذاریم که حرف درستی 
بود و دولت های گذشــته هم مکلف بودند تا روی این 
موضوع کار کنند. اگر بخواهم عدالت و توازن را برقرار 
کنیم، مبنای برنامه ریزی، تخصیص هزینه ها و اعتبارات 
باید بر اساس اطلاعات آمایش سرزمینی، انجام شود که 
ما در طول یک سال گذشته هیچ خبر یا حرکتی در این 
ارتباط ندیدیم به همین دلیل این ایرادی اســت که باید 
دولت آن را برطرف کند. محســن کوهکن در پاسخ به 
این سوال که راهکار شما برای آنکه دولت نقاط ضعف 
خود را برطرف کند چیست، گفت: آقای رئیسی ظرفیت 
آن را دارد که بخواهد ایرادات و اشــکالات را برطرف 
کند. او قطعا باید وقت بیشــتری برای گوش کردن به 
نظر کارشناسان بگذارد تا بتواند از پیشنهادات و نظرات 
آنان استفاده کند. آقای رئیسی این ویژگی را دارد که با 
منتقدین خود با ملایمت رفتار کند و انتقاد منتقدین خود 
حتی از جناح مقابل را هم بشنود. البته انتقادات نباید فقط 
منفی بافی باشد. کسی که انتقاد می کند باید به همراه ادله 
کافی راهکاری کارشناسی هم ارائه کند. بنابراین دولت 
ابتدا حرف منتقدین را بشــنود بعد از شنیدن انتقادات 
با نگاه کارشناســی به دنبال ایرادات و اشکالات برود 
تا مشــکلات را برطرف کند. محور تصمیم گیری ها و 
حتی شعار سال دولت بر مبنای آمایش سرزمینی باشد 

تا اشکالات را به سرانجام برساند.

فعال سیاسی اصولگرا گفت:  اگر بخواهم عدالت و توازن را برقرار کنیم، مبنای برنامه ریزی، تخصیص هزینه ها و اعتبارات باید بر اساس 
اطلاعات آمایش سرزمینی، انجام شود اگر محور تصمیم گیری ها و حتی شعار سال دولت بر مبنای آمایش سرزمینی باشد اشکالات به سرانجام می رساند.

 سرویس سیاسی - نماینده چابهار 
در مجلس شورای اسلامی نقاط ضعف 
و قوت دولت ســیزدهم طی عملکرد 
یکسال نخست فعالیتش را تشریح کرد.

معین الدین سعیدی نماینده مردم 
چابهار در مجلس شــورای اسلامی در 
رابطه با ســپری شدن یک سال از عمر 
دولت ســیزدهم و نقاط قوت و ضعف 
این دولت در این مدت، گفت: در مورد 
کارکرد مثبت در نخســتین مورد باید به 
سفرهای اســتانی دولت اشاره کنم که 
یکی از شاخصه های بســیار مثبت دولت سیزدهم بوده است. همچنین چابکی 
شــخص رئیس جمهور و حضور در صحنه های مختلف از نکات مهم و مثبت 

دیگر دولت محسوب می شود.
وی ادامه داد: در ســوی دیگر ارتقاء روابط خارجی با کشــورهای همسایه 
ویژگی مثبت دیگر دولت اســت که زمینه ساز فعال شدن دیپلماسی منطقه ای در 
این شرایط تحریمی شده و به ویژه توجه به مرزها و بازارچه های مرزی از دیگر 
ویژگی های مثبت دولت اســت. همچنین دولت در بحث کنترل بیماری کرونا 
گام های بزرگ و خوبی برداشت که این مساله هم ویژگی خوب و مثبت دیگری 

برای دولت سیزدهم محسوب می شود.
سعیدی در ادامه اظهار داشت: اما در بحث آسیب هایی که دولت دارد به عنوان 
یکی از مهمترین موارد می توان به عدم انسجام تیم اقتصادی دولت اشاره کرد که 
واقعا چالش زا شده است. سیاست حذف ارز ترجیحی چون این ارز با مبانی اقتصاد 
چندان ســازگاری نداشت شاید یک ضرورت بود اما راهکار جایگزین آن بنا به 
نقشه راه طرح ریزی شده توسط مجلس این بود که سبد کالاهای معیشتی از طریق 
کالابرگ الکترونیکی با قیمت شهریور ۱۴۰۰ به مردم داده شود که این اتفاق رخ 
نداد و دولت به جای آن به پرداخت نقدی یارانه معیشتی روی آورد که متاسفانه 

همین باعث افزایش پایه پولی شده است.
وی خاطرنشــان کرد: ما در بعضی از کالاهای اساســی ۴۰۰ درصد افزایش 
قیمت داشتیم که این امر متاسفانه معیشت دهک های کم درآمد را به شدت دچار 
چالش کرده اســت. در واقع من این عدم انسجام تیم اقتصادی دولت را به عنوان 

بزرگترین چالش دولت آقای رئیسی می بینم.
نماینده مردم چابهار در مجلس شــورای اسلامی با اشاره به برخی اقدامات 
دولت در حوزه هایی مانند اینترنت و فعالیت های اجتماعی اظهار داشت: یکی از 
موضوعاتی که در این شــرایط بسیار برای مردم هزینه ساز است و مردم را نگران 
کرده ایجاد تنظیمات رده ســنی کودکان روی اینترنت است که به نظر من با شأن 
والای مردم ایران همخوانی ندارد. وی ادامه داد: همینطور در بحث کاهش سرعت 
اینترنت و یا محدودیت هایی که در حوزه فعالیت های NGOها دارد اتفاق می افتد 
و یــا در بحــث واردات خودرو که آیین نامه اجرایی آن هنوز آنطور که باید اجرا 
نشده است و موضوع توزیع عادلانه فرصت ها که متاسفانه کماکان به مناطق محروم 
کم توجهی می شود از جمله موضوعاتی هستند که می توان به آن ها به عنوان نقاط 

ضعف فعالیت دولت طی یکسال نخست اشاره کرد.

 ســرویس سیاسی - عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: 
هنوز خبری از اینکه دولت در چه روزی قصد معرفی وزیر پیشنهادی تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی به مجلس را دارد به دست ما نرسیده است اما زمان دولت 

برای معرفی وزیر رو به اتمام است.
حســینعلی حاجی دلیگانی عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی 
درخصوص آخرین وضعیت معرفی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 
هنوز خبری از اینکه دولت در چه روزی قصد معرفی وزیر پیشنهادی تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی به مجلس را دارد به دست ما نرسیده است اما زمان دولت 

برای معرفی وزیر رو به اتمام است.
وی درخصوص تعطیلات تابســتانی نمایندگان و تداخل آن با معرفی 
وزیر، اظهار داشــت: مجلس در این ایام تعطیل نخواهد بود و تنها جلســات 
صحن علنی برگزار نمی شــود، هر زمان دولت نامه معرفی وزیر را به مجلس 

ارسال کند، ما درخصوص آن تصمیم خواهیم گرفت.
حاجی دلیگانی در پاســخ به این سوال که »آیا جلسه رأی اعتماد بعد از 
تعطیلات تابستانی خواهد بود؟«، عنوان کرد: این مساله بستگی دارد به اینکه 
نامه معرفی وزیر چه زمانی به مجلس برســد، وقتی که نامه به مجلس ارسال 
شــود، بسته به زمانی که می تواند جلسات مجلس منعقد شود، اعلام وصول 
خواهد شد. وی در پاسخ به این سوال که »اعلام وصول الزاماً باید در صحن 
علنی انجام شــود؟« گفت: بله، اول باید در صحن علنی اعلام وصول شود و 
وقتی که اعلام وصول شــد، ظرف مدت یک هفته باید تعیین تکلیف شده و 

جلسه رأی اعتماد برگزار شود.

 ســرویس سیاسی - نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی از 
تعلل کمیســیون مربوطه برای رســیدگی به طرح کنترل اجاره بهای مسکن 
انتقاد کرد. محمدحســین فرهنگی در تذکری شفاهی در جلسه علنی مجلس 
شــورای اسلامی با اســتناد به ماده ۱۶۱ آیین نامه داخلی مجلس بیان کرد: در 
زمینه اجاره بهای مســکن، مجلس شــورای اسلامی دو فوریت طرحی را به 
تصویب رســاند که به کمیسیون ارجاع شد اما اکنون با گذشت سه ماه هنوز 
هیچ خبری از این طرح نیســت و گویا کمیســیون به طور فعال به این طرح 
 رسیدگی نمی کند و این موضوع با آیین نامه مجلس شورای اسلامی مغایرت 

دارد.
نماینده تبریز در ادامه اظهار کرد: موضوع اجاره بهای مسکن بخش مهمی 
اســت که ســران قوا در این زمینه مصوباتی داشتند که برخی از موضوعات 
در آن مبهم مانده اســت. انتظار می رود هرچه ســریع تر نحوه رسیدگی به آن 
تعیین تکلیف شود. قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در پاسخ به تذکر 
فرهنگی بیان کرد: این طرح پس از تصویب دو فوریت یک بار به صحن آمد 
و مجددا بازگشت اما در نوبت دوم نیز برای بازگشت به صحن تاخیر داشتند.

ضعف و قوت های دولت سیزدهم از نگاه نماینده چابهار :

از سفرهای استانی تا کم توجهی به 
مناطق محروم و عدم انسجام تیم اقتصادی

حاجی دلیگانی عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی ؛

از زمان معرفی وزیر پیشنهادی کار 
بی اطلاعیم

فرهنگی نماینده مجلس:

طرح کنترل اجاره بهای مسکن در 
مجلس به کجا رسید؟

دانشگاه های تک جنسیتی

کلمه بدی است

قید مذاکرات را بزند

هستند یا نه؟

هواپیمای شخصی 

دلار توافقی اربعین 

استقرار ناظران شرعی در شعب بانکی

تعرفه واردات خودرو 

بشقاب غذایی 

کیش ایر  در لیست واگذاری

عذرخواهی کرد

فائزه هاشمی حزبی منع شد

ســید محمد حســینی معاون پارلمانی رئیس جمهور با بیان اینکه دولت از 
دانشگاه های تک جنسیتی حمایت می کند، گفت: طبق سیاست های شورای عالی 
انقلاب فرهنگی نیز باید در هر اســتانی حداقل یک دانشگاه تک جنسیتی وجود 

داشته باشد.

محمدمهــدی اســماعیلی، درباره گلایه برخــی بازیگــران از موضوع 
ممنوع التصویری گفت: این کلمه بدی است، به دوستان گفته ام از کلماتی استفاده 

نکنند که اندازه اش به فعلش نمی خورد.

کیهان نوشــت : »لغو تحریم با مذاکره« طعمه ای است که مسئولان سیاست 
خارجی آمریکا روی قلاب گذاشته اند و دولت سیزدهم با همت بلند و پشتوانه 
مردمی خود می تواند قید این طعمه را بزند و مثل عملکرد قابل قبول خود در این 

یک سال، تمام تمرکز و توان خود را صرف خنثی سازی تحریم ها کند.

جمهوری اسلامی نوشت: محمدباقر قالیباف در تاریخ ۳ مرداد ۱۴۰۱ گفت 
»اقتصاد ما آلوده به رباست. بانک ها به قوانین شورای فقهی عمل نمی کنند.« او یکماه 
بعد در تاریخ ۱ شهریور ۱۴۰۱ گفت: »اینکه می گویید بانک های ما ربا می گیرند 
درست نیست!« این روز ها این ضد و نقیض گوئی رئیس مجلس شورای اسلامی 
در قالب یک کلیپ در فضای مجازی دست به دست می شود همراه با این سؤال 
که بالأخره بانک ها مبتلا به ربا هســتند یا نه؟ با قطع نظر از این ســؤال، نکته قابل 
تأمل اینســت که افراد نباید درباره موضوعاتی که درباره آن ها تخصص ندارند 

اظهارنظر کنند.

روزنامه همشــهری نوشت: جت های شخصی به دلیل قیمت بالایشان در 
ایران طرفداران زیادی ندارند و پولدار ها به هواپیما های فوق ســبک تک موتوره 
قناعت کرده اند. طبق آمار رســمی حدود ۲۰۰ ایرانی مالک هواپیما های شخصی 
هستند و هر سال ۲۰ تا ۳۰ نفر به این لیست اضافه می شوند. رایج ترین هواپیمای 
شخصی در ایران، هواپیما های فوق سبک ۲ نفره هستند که با یک باک ۱۴۰ لیتری 
بنزین ســوپر، تا ۲ هزار کیلومتر پرواز می کنند. این هواپیما های ملخ دار می توانند 
سرنشــینان را از تهران به همه شــهر های دور و نزدیک کشورمان و حتی برخی 

کشور های خارجی برسانند.

ســلطانی زاده دبیر کل کانون صرافان کشور در خصوص جزئیات دریافت 
ارز اربعین در این ایام اظهار داشت: در این بخش تمامی صرافی های تحت نظارت 
بانک و عضو بازار متشکل ارزی در سراسر کشور آمادگی کامل جهت فروش ارز 
مصوب ســفر زیارتی اربعین را دارند. وی در خصوص میزان این ارز با اشــاره به 
اینکه هم وطنان از این نظر دغدغه ای نداشته باشند، افزود: به هم وطنان متقاضی 
ارز اربعین، معادل ۱۰۰ دلار آمریکا به قیمت توافقی فروخته خواهد شد. وی تاکید 
کرد: این تخصیص ارز در حالی است که سهمیه هم وطنان در بخش ارز مسافرتی 
و همچنین ســهمیه ارز توافقی آن ها، هیچ گونه تغییری نخواهد داشت و تحت 

الشعاع قرار نمی گیرد.

قمری وفا مدیر روابط عمومی بانک مرکزی در توییتی نوشــت: »براساس 
مصوبه شورای فقهی بانک مرکزی، در هر بانک یا موسسه اعتباری، یک نفر به عنوان 
مسئول نظارت شرعی در کمیته تطبیق حضور خواهد داشت تا به عنوان عضوی 
از اعضای کمیته مذکور، انطباق عملکرد آن بانک و موسسه اعتباری با ضوابط و 
مقررات شرعی را کنترل نماید؛ بنابراین برخی ادعا های مطرح شده مبنی بر حضور 

ناظران شرعی در تمامی شعب بانک ها به هیچ وجه صحت ندارد. 

بهادری جهرمی با اشــاره به آیین نامه واردات خودرو، اظهار داشت: تعرفه 
ورود این دســتگاه ها به کشــور با توجه به نوع آن تعیین می شــود؛ مقرر شده تا 
خودرو های اقتصادی وارد شــود که بتواند خط تولید کشــور را حمایت کند و 
تکنولوژی لازم را انتقال دهد. وی افزود: تعرفه ها متناسب با خودرو ها و بر اساس 

مصوبه وزارتخانه های اقتصاد، صمت و بانک مرکزی مشخص خواهد شد.

ســاداتی نژاد با اشــاره به اینکه مصرف روغن ما بالا است و باید در مصرف 
اصلاحاتی صورت گیرد، گفت: همچنین باید تنوع سبد مصرف نیز مد نظر قرار داده 
شود. به گفته وی بشقاب غذایی ما بسیار گران و پرآب است و باید برای آن فکری 
شود. وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به اینکه در مصرف مرغ و گوشت تعادل نداریم، 
گفت: بایستی در این بخش نیز فرهنگسازی صورت بگیرد. برای مثال ما گوشت 
گوسفند زیاد مصرف می کنیم، ولی عمدتا در دنیا گوشت گوساله مصرف می شود. 

ما همچنین می توانیم سبد غذایی خود را با محصولات دیگری جایگزین کنیم.

رئیس ســازمان خصوصی سازی در مورد ۲۰ شــرکت دولتی که در لیست 
واگذاری قرار دارند توضیح داد: ۱۰۰ درصد هواپیمایی کیش، ۱۰۰ درصد لوله گستر 
اسفراین، ۷۶ درصد مجتمع صنعتی اسفراین، ۸۰ درصد آلومینای ایران، ۱۰۰ درصد 
معادن و صنایع معدنی طلای زرشوران، ۱۵ درصد مجتمع صنایع آلومینای جنوب، 
۲۰ درصد توسعه نیشکر جانبی، ۱۰۰ درصد کشاورزی و دامپروری سفیدرود، ۴۹ 
درصد طراحی ساختمان نفت، ۱۶ درصد پالایش نفت امام خمینی )ره( شازند، ۴۰ 
درصد پالایش نفت کرمانشــاه، ۱۷.۹ درصد پالایش نفت ستاره خلیج فارس، ۳۰ 
درصد عمران مسکن شرق، ۴۰ درصد عمران مسکن ثامن، ۱۰ درصد اپال پارسیان 

سنگان، ۳۵ درصد فولاد سفیددشت وغیره در لیست واگذاری قرار دارند.

حســین دهباشی از توییت تهمت آمیز و غلط خود درباره علت فوت حاج 
احمد خمینی یادگار امام خمینی )ره( عذرخواهی کرد و نوشت بطلان محتوای 
آن توییت را اعلام می کنم. سردبیر سایت جماران هم ادعا کرد که خانواده مرحوم 
یادگار امام از حســین دهباشــی اعلام رضایت می کند. پس از توییت اهانت آمیز 
دهباشــی، موسسه تنظیم و نشــر آثار امام به ریاست آقای سیدحسن خمینی و 
همچنین خانواده مرحوم احمد خمینی از وی شکایت کردند. دادگاه نهایتاً در پی 
این توییت غیرمستند، درباره اهانت حسین دهباشی به مرحوم حاج احمد خمینی 

یادگار امام )ره( او را به ۶ ماه حبس تعزیزی محکوم کرد.

مالک شــریعتی نیاسر، عضو کمیسیون ماده ۱۰ احزاب، اعلام کرد که فائزه 
هاشمی، نماینده سابق مجلس و عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی، 
بر اساس اظهارنظر نهاد های امنیتی از فعالیت حزبی منع و محروم شده است. خبر 
ممنوعیت فعالیت حزبی فائزه هاشمی را اولین بار خبرگزاری فارس، در روز شنبه 
۵ شهریور، از قول مالک شریعتی نیاسر، عضو کمیسیون ماده ۱۰ احزاب، منتشر 
کرد. شــریعتی نیاسر به جزئیات محرومیت فائزه هاشمی از فعالیت حزبی اشاره 
نکرد، اما گفت او اقداماتی علیه مصالح کشور و تبلیغات علیه نظام داشته است و 
به دلیل محکومیت هایی که داشته و بنا بر اظهارنظر نهاد های امنیتی، اجازه فعالیت 

حزبی ندارد و این محرومیت به او هم اعلام شده است. 

اخبار ویژه ...
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آقــای رئیســی در همان اولین روزهــای اول دوران ریاســت جمهوری گفتند 
اســاس کار اجرایی را بــر پایه اطلاعات آمایش ســرزمینی بگذاریم که حرف 
درســتی بــود و دولت های گذشــته هم مکلــف بودند تــا روی این موضوع 
کار کننــد. اگر بخواهم عدالت و تــوازن را برقرار کنیم، مبنــای برنامه ریزی، 
تخصیــص هزینه ها و اعتبارات باید بر اســاس اطلاعات آمایش ســرزمینی، 
انجام شــود که ما در طول یک سال گذشــته هیچ خبر یا حرکتی در این ارتباط 
ندیدیــم بــه همین دلیل این ایرادی اســت کــه باید دولــت آن را برطرف کند.


